
PROTOKÓŁ  NR XIV/2019 

z sesji Rady Miasta z dnia 30 października 2019 r. 

Porządek sesji: 

I .Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2.,,Czas dla samorządu." 

3.Ocena funkcjonowania Straży Miejskiej i realizacja zadań  w mieście w okresie dwóch 
kwartałów w 2019 roku. 

4.Wysokość  podatków na 2020 rok. 

5.Informacja o oświadczeniach majątkowych radnych i pracowników samorządowych. 

6.Informacja Komisji Rewizyjnej o przeprowadzonej kontroli w Wydziale Spraw 
Obywatelskich i Zarządzania Kryzysowego w Urzędzie Miasta Świdwin. 

7.Podjęcie uchwał: 

• uchwała Nr XIV/67/1 9 w sprawie ustalenia zakresu i zasad przyznawania oraz 
przekazywania dotacji dla Samorządowego Zakładu Budżetowego Park Wodny „Relax" 
w Świdwinie na 2020 rok 

• uchwała Nr XIV/68/19 w sprawie ustalenia zakresu i zasad przyznawania oraz 
przekazywania dotacji dla Świdwińskiego Ośrodka Kultury w Świdwinie na 2020 rok 

• uchwała Nr XIV/69/19 w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 
przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność  Gminy Miejskiej Świdwin 

• uchwała Nr XIV/70/19 w sprawie ustalenia zakresu i zasad przyznawania oraz 
przekazywania dotacji dla Świdwińskiego Ośrodka Kultury na 2019 rok 

• uchwała Nr XIV/71/19 w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie 
uchwalenia Statutów Osiedli 

• uchwala Nr XIV/72/19 w sprawie zmian budżetu miasta na 2019 rok 

• uchwała Nr XIV/73/19 w sprawie zlecenia Komisji Rewizyjnej przeprowadzenie 
kontroli 

8.Wolne wnioski i zapytania. 

9. Odpowiedzi na wnioski i zapytania. 

10. Zamknięcie sesji. 
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Ad.1 

Przewodnicząca Rady Miasta M. Stępniak o godz. 11:00 otworzyła XIV sesję  Rady Miasta. 
Na 15 radnych, obecnych na sali było 13 radnych. Dwoje radnych nieobecnych to 
A. Perskiewicz i J. Kondracka. 

Ad.2 

Pani L. Dziewiatowska zwróciła się  do przedstawiciela policji w kwestii ustawienia na ulicy 
Łącznej znaku ograniczenia prędkości. 

W dalszej części wystąpienia pani Przewodnicząca zwróciła się  do mieszkańców- osób 
powyżej 65-ego roku życia w sprawie szczepień  przeciwko grypie, których w tym roku nie 
będzie. 

Pani A. Skalska zwróciła się  w sprawie remontu ulic Wojska Polskiego i Drawskiej od sklepu 
„Stokrotka", gdzie stan dróg miejskich jest zły. 

Pan W. Wyganowski zwrócił  się  do Burmistrza z zapytaniem na jakim etapie jest 
dokumentacja odnośnie oświetlenia (dodatkowe lampy) i odwodnienia (odprowadzenia wód 
deszczowych), o której mówił  burmistrz na spotkaniu z mieszkańcami. Kiedy dokumentacja 
zostanie ukończona i kiedy nastąpi rozpoczęcie prac? Kiedy zniknie prowizorka jeżeli chodzi 
o świetlenie zewnętrze na ulicy? 

Przewodniczący poprosił  o odpowiedź  pisemną. 

Przewodniczący zwrócił  się  także do dyrektor PW „Relax" z zapytaniem czy zdaje 
sobie sprawę  z konsekwencji jakie wynikną  z przekroczenia dofinansowania powyżej 50% oraz 
co udało się  wdrożyć  z „tych ładnych uzgodnień  i propozycji", o których pani dyrektor pisała 
w swoich propozycjach przed konkursem na temat poprawy funkcjonowania zakładu 
budżetowego. „Bo stan obiektów naszych w porównaniu do obiektów w Krosinie czy w 
Sławoborzu wypada blado. Nie ma toalet". 

Pan Z. Barszcz zgłosił, że przy ulicy Nowomiejskiej jest niekoszona działka, a na ulicy Wojska 
Polskiego jest zapadnięty chodnik. 

Ad.3 

Ocena funkcjonowania Straży Miejskiej i realizacja zadań  w mieście w okresie dwóch 
kwartałów w 2019 roku - załącznik do protokołu nr 1. 

Informacje przedstawił  pan K. Dudek komendant SM. 
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Pytania: 

Radny W. Grzesiak zapytał  jaki jest uzysk informacji z foto pułapki i kiedy straż  zajmie się  
wrakami, koło Stokrotki, na innych ulicach? 

Pan Komendant odpowiedział, że miejsce przy Stokrotce jest terenem prywatnym i straż  
miejska tam działać  nie może w tym zakresie. Były cztery sytuacje, gdzie straż  mogła podjąć  
działania i podjęła skutecznie. 

Porzucenie pojazdu, to są  też  konkretne przesłanki. Jeżeli pojazd stoi w miejscu 
niezaludnionym, parking, pobocze, jeżeli nie ma z niego wycieków, jeżeli ma tablice 
rejestracyjne to nie ma podstawy żeby cokolwiek z nim robić. Takie są  przepisy. 

Radny W. Grzesiak zapytał  dlaczego straż  występowała o usunięcie wraków na terenie koło 
Stokrotki? 

Pan Komendant odpowiedział, że to właściciel zgłosił  się  do straży żeby pomóc w tym 
zakresie. Podpowiadaliśmy mu rozwiązania prawne, jakie może w tym zakresie podjąć. 

Radny M. Dereń  zapytał  o „czyste powietrze", czy były jakieś  kontrole? 

Pan Komendant odpowiedział, że takich interwencji było około kilkadziesiąt na początku tego 
roku. Interwencje były uzasadnione, ponieważ  był  ten dym, był  zapach. Natomiast w wyniku 
kontroli nie stwierdzono żadnych uchybień. Ludzie okazywali się  dokumentem zakupu węgla, 
nie było tam żadnych elementów innych, więc nie można było w żadnym sensie ich ukarać, 
ajedynie prosić  o wymianę  na lepsze piece bądź  wymianę  paliwa. 

Radny J. Konat zapytał  czy straż  miejska jest wyposażona w urządzenia badające emisję  
przekroczeń  dwutlenku węgla? 

Pan Komendant odpowiedział, że straż  nie posiada takiego urządzenia. Takie urządzenia  to 
jest koszt od 50 tys. w górę. 

Radny K. Olszewski powiedział, że po Świdwinie, po śmietnikach chodzi młody człowiek. 
Czy straż  próbowała do niego dotrzeć? 
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Pan Komendant odpowiedział, że tak i w tym przypadku była informacja do MOPS-u. 
Rozmowy z nim nic nie skutkują. Pracownicy MOPS-u też  oferowali mu pomoc, ale on z niej 
nie chce skorzystać. 

Foto pułapka funkcjonuje i w połowie się  zwróciła. Umieszczana jest w różnych miejscach. 

Ad.4 

Informacje na temat wysokości podatków na 2020 rok przedstawiła pani M. Grad Skarbnik 
Miasta. 

Informacja stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionych propozycji i w wyniku głosowania jednomyślnie 
przyjęli przedstawioną  informację. 

Ad.5 

Przewodnicząca Rady odczytała w następującej kolejności poniższe informacje: 

1) Informacja Naczelnika Urzędu Skarbowego w Białogardzie - Znak sprawy:3202-
SKA2.4006.33.2019 z dnia 24 października 2019 r. - załącznik nr 3 do protokołu, 

2) Informacja Naczelnika Urzędu Skarbowego w Białogardzie - Znak sprawy:3202-
SKA2.4006.34.2019 z dnia 24 października 2019 r. - załącznik nr 4 do protokołu, 

3) Informacja Wojewody Zachodniopomorskiego znak sprawy P-2.414.93.2019 SW 
z dnia 24 października 2019 r.- załącznik nr 5 do protokołu, 

4) Informacja Przewodniczącej Rady o oświadczeniach majątkowych radnych Rady 
Miasta Świdwin na początek kadencji 2018-2023 oraz za 2018 rok - załącznik nr 6, 

5) Informacja Burmistrza Miasta o oświadczeniach za 2018 rok- załącznik do protokołu 
nr 7. 

Ad.6 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej B. Bujak odczytała treść  Protokołu nr 5/19 
z przeprowadzonej kontroli Informacja Komisji Rewizyjnej o przeprowadzonej kontroli 
w Wydziale Spraw Obywatelskich i Zarządzania Kryzysowego w Urzędzie Miasta Świdwin - 
załącznik do protokołu nr 8. 

Radni w wyniku głosowania jednomyślnie przyjęli protokół  Komisji Rewizyjnej (w obecności 
13 radnych wszyscy oddali głos „za" przyjęciem protokołu). 
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Ad.7 

• uchwała Nr XIV/67/19 w sprawie ustalenia zakresu i zasad przyznawania oraz 
przekazywania dotacji dla Samorządowego Zakładu Budżetowego Park Wodny 
„Relax" w Świdwinie na 2020 rok 

Wynik głosowania: za - 11 głosów, przeciw  -  O głosów, wstrzymał  się  —2 głosy. 

• uchwała Nr XIV/68/19 w sprawie ustalenia zakresu i zasad przyznawania oraz 
przekazywania dotacji dla Świdwińskiego Ośrodka Kultury w Świdwinie na 2020 rok 
Wynik głosowania: za  -  12 głosów, przeciw - O głosów, wstrzymał  się  - 1 głos. 

• uchwała Nr XIV/69/19 w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 
przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność  Gminy Miejskiej Świdwin 
Wynik głosowania: za - 13 głosów, przeciw  -  O głosów, wstrzymał  się  - O głosów. 

• uchwała Nr XIV/70/1 9 w sprawie ustalenia zakresu i zasad przyznawania oraz 
przekazywania dotacji dla Świdwińskiego Ośrodka Kultury na 2019 rok 
Wynik głosowania. za  - 12 głosów, przeciw - O głosów, wstrzymał  się  - 1 głos. 

• uchwała Nr XIV/71/19 w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie 
uchwalenia Statutów Osiedli 
Wynik głosowania: za - 13 głosów, przeciw  -  O głosów, wstrzymał  się  - O głosów. 

• uchwała Nr XIV/72/19 w sprawie zmian budżetu miasta na 2019 rok 
Wynik glosowania: za - 13 głosów, przeciw  -  O głosów, wstrzymał  się  - O głosów. 

Radna B. Bujak zapytała o ekwiwalent za niewykorzystany urlop. Czy pani odchodziła na 
jakieś  świadczenie? 

Pani K. Piekarska odpowiedziała, że pani, która odchodziła z zakładu pracy była na urlopie 
wypoczynkowym w tym czasie. W czasie przebywania na tym urlopie przyniosła zwolnienie 
lekarskie i trzeba było wypłacić  ekwiwalent. 

• uchwała Nr XIV/73/19 w sprawie zlecenia Komisji Rewizyjnej przeprowadzenie 
kontroli 

Wynik głosowania: za - 12 głosów, przeciw  -  O głosów, wstrzymał  się  - 1 głos. 

Ad.8 

Przewodnicząca Rady zapoznała radnych z pismami, jakie wpłynęły do Rady w okresie 
międzysesyjnym. 
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Odczytane pisma: 

1. Pismo dotyczące dofinansowania zakupu karetki dla szpitala w Połczynie-Zdroju-
pismo przekazane do rozpatrzenia przez właściwą  komisję- załącznik nr 9. 

2. Pismo Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczące pozytywnej oceny wykonania 
budżetu Miasta Świdwin za pierwsze półrocze 2019 roku - załącznik nr 10. 

3. Pismo mieszkanki Świdwina w sprawie nieprawidłowości w funkcjonowaniu 
kompleksu boisk „Orlik" przy ul. Sportowej. Pismo zostało skierowane do rozpatrzenia 
przez stosowną  komisję  - załącznik nr 11. 

4. Pismo mieszkańca Świdwina, którego działka ekologiczna jest zalewana po opadach 
deszczu ściekami wypływającymi z nieszczelnej kanalizacji - załącznik nr 12. 

Pytania radnych:  

A. Zgienicka- pytanie do pana Burmistrza - po spotkaniu z mieszkańcami w lipcu miała 
powstać  wiata dla mieszkańców ulicy Podgórnej na ulicy Nowomiejskiej. Co w związku z 
tym? 

Drugie pytanie dotyczyło poziomu hałasu i dzwonów kościelnych- co można z tym zrobić? 

Jaka jest procedura na prywatnych działkach, które nie są  koszone. Czy są  z nimi prowadzone 
rozmowy? 

Pytanie do dyrektor PW „Relax" - trzech mieszkańców ma kłopot z wcześniejszym wejściem, 
kilka minut przed 7:00 na basen. Czy jakiś  konsensus z nimi został  już  ustalony? 

B. Bujak zapytała dyrektor P  „Relax"o dostępność  na „Orlik". Radna stwierdziła, że miała 
telefon w tej sprawie, że nie ma dostępności dla dzieci, żeby sobie pograły. 

Pytania do pana A. Kota - ująć  w zimowym utrzymaniu pieszych ciągów promenady koło 
tartaku. 

Lampy solarowe w parku wyłączają  się  o 22-23:00, jest ciemno. Na Drawskiej jest latarnia. 
Czy nie można doinstalować  jednej lampy i skierować  ja na środkowy wjazd do parku? 

W. Grzesiak zapytał  przedstawiciela policji czy do Świdwina powrócą  patrole piesze? Czy na 
ulicy Szczecińskiej będą  w dalszym ciągu kontrole szybkości? 

Pana Burmistrza radny zapytał  czy znajdzie się  gospodarz, który odmłodzi flagi przed urzędem, 
bo wyglądają  bardzo nieestetycznie? Na jakich zasadach został  przekazany do zamku i kto 
ponosi koszty dzierżawy, opłat itd. za  punkt informacji turystycznej? 

Radny J. Konat zapytał  pana Burmistrza co postanowiono na Sejmiku Województwa 
Zachodniopomorskiego w dniu 17 września na temat remontu dróg wojewódzkich, które 
przebiegają  przez nasze miasto? 
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Pytanie do Przewodniczącej Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu czy komisja 
przystąpiła czy zrezygnowała z wniosków, opinii w temacie MEC-u? 

Radny przedstawił  też  informację, że na ulicy 3 Marca 18 odpadają  połacie elewacji na chodnik. 

P. Szyposzyński zapytał  Burmistrza o informacje na temat remontu dróg wojewódzkich. 

Pytanie do pana A. Kota - czy lampa halogenowa została już  naprawiona, sprawa od 
zarządzającego parafią? 

Do kogo należy budka, pomieszczenie, które stoi na parkingu za ZUS-em na miejscach 
parkingowych? Czy ktoś  wnosi za to jakąś  opłatę? 

Pytanie od mieszkańca odnośnie koszenia nowym ciągniczkiem - czy w dalszym ciągu tereny 
są  koszone? Chodzi o koszenie traw po opadach, trawa się  nie kosi tylko się  kładzie i nie ma 
sensu przeprowadzać  takich prac. 

Radny zaproponował  żeby w następnym roku 3-4 sesje odbyły się  o godzinie 16:00 lub 
późniejszej z racji możliwości uczestnictwa większej liczby zainteresowanych w naszych 
obradach. 

Radny zaapelował  do wspólnot mieszkaniowych, zarządców osiedli o przeprowadzanie 
przeglądów instalacji gazowej w sposób rzetelny. 

K. Olszewski zwrócił  się  do dyrektor PW „Relax" odnośnie użytkowania sauny, gdzie 
płatność  na wejście jest jednorazowa. Czy jest możliwość  żeby osoba korzystająca wyszła na 
basen, przepłynęła i z powrotem wróciła na saunę? 

Pani J. Wardyńska dyrektor PW „Relax" odpowiedziała, że fizycznie nie. 

Pani L. Dziewiatowska powiedziała, że w czasie projekcji filmu w zamku jest źle słychać. 
Bardzo wiele osób narzeka na to, że nie słychać  dobrze dialogów. Prośba do Komisji Oświaty, 
żeby ktoś  z członków komisji poszedł  do zamku i sam posłuchał  kiedy będzie wyświetlany 
film. 

Pani H. Kurowska przekazała informację  mieszkańcom osiedla nr 6, że pan Burmistrz 
powiedział, że do końca grudnia odbędzie się  spotkanie mieszkańców zainteresowanych 
przyłączem c. o. do ciepłowni miejskiej, dodając, że będą  zamontowane też  na osiedlu tablice 
informacyjne. 
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Pani A. Skalska zapytała na jakim etapie jest zmiana nazwy ulicy Połczyńskiej 29 z literką  
„j". Wniosek mieszkańców był  kierowany do pana Burmistrza jakiś  czas temu. 

Radny M. Dereń  zaprosił  mieszkańców Osiedla nr 7 na spotkanie 15 listopada o godz. 17:00. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się  do pana Burmistrza z prośbą  o udzielenie odpowiedzi 
mieszkańcowi na pytanie dotyczące kolektora nad Regą, w jaki sposób zamierzamy ten 
problem rozwiązać? 

Ad.9 

Pan P. Feliński Burmistrz Miasta udzielił  odpowiedzi: 

- w sprawie ulicy Łącznej wielokrotnie analizowaliśmy z panem A. Kotem, nie jest to łatwa 
sprawa. Było to kierowane do policji. Z swojej strony rozważaliśmy zamontowanie progów 
spowalniających, ale przepisy na to nie pozwalają. 

- Szczepionki, my złożyliśmy zapytanie. Żadna z firm nie była zainteresowana szczepieniom 
przeciw grypie. 

- Odnośnie W. Polskiego, Drawskiej i pytań  dotyczących inwestycji pana Ogórka, jesteśmy w 
okresie kiedy konstruujemy budżet. Mamy do spłacenia zaległości, w tym roku ponad dwa 
miliony złotych zadłużenia, nie podnosimy podatków, to z pewnych inwestycji musimy 
zrezygnować. Będziemy się  starali brać  tylko takie inwestycje, gdzie jest duże dofinansowanie. 
Tutaj będziemy musieli z radnymi przedyskutować  jakie inwestycje realizujemy. To musimy 
się  wspólnie zastanowić  nad tym, co wybieramy. 

- Co do działki przy Nowomiejskiej w okolicy Żabki, wielokrotnie tam interweniowała straż  
miejska. 

- Odnośnie wiaty na Nowomiejskiej - temat jest realizowany, tylko z poprzednich spotkań  z 
mieszkańcami jest kilka wniosków, które są  realizowane, na przykład temat wiaty w dużym 
parku. Własnymi pracownikami wykonujemy te prace i to trwa, ale ten temat jest analizowany. 

-Odnośnie promenady - przedyskutujemy temat z panem A. Kotem. 

-Flagi, nie zwróciłem na to uwagi. Po sesji zejdę  i zobaczę  jak to wygląda. 

-Punkt informacji jest prowadzony przez Świdwiński Ośrodek Kultury. Jest tam ruch, 
zwiększyła się  sprzedaż  biletów i w tym miejscu przepływ informacji o wydarzeniach 
kulturalnych jest znacznie lepszy. 

- Odnośnie spotkania w Starostwie i drogi wojewódzkiej -było takie spotkanie i temat ulicy 
Szczecińskiej jest szczególnie ważny. Niestety remont tej drogi odwlecze się  w czasie. Trzeba 
od nowa wykonać  projekt. Potrwa to na pewno do 2021/2022 roku. Poruszaliśmy też  temat 
remontu drogi na Połczyn. Jest już  rozstrzygnięty przetarg ale nie wiem kiedy ruszą  prace. Te 
wszystkie decyzje są  na poziomie urzędu marszałkowskiego. 
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- Odnośnie nagłośnienia - porozmawiam na ten temat z dyrektorem i z osobą, która to kino 
prowadzi. Te wszystkie niedomagania postaramy się  wyeliminować. 

Pan W. Wyganowski poprosił  o udzielenie odpowiedzi na swoje pytanie. 

Pan Burmistrz odpowiedział, że to wszystko mieści się  w inwestycjach. 

Pan W. Wyganowski powiedział, że pan Burmistrz powiedział, że jest opracowana 
dokumentacja. 

Pan Burmistrz odpowiedział, że tak nie mówił. To wszystko zależy od tego, na jakie 
inwestycje się  zdecydujemy. Ale jak mam taka sytuacje, że panu zalewa działkę, bo spływa 
woda opadowa. 

Pan W. Wyganowski przerwał  Burmistrzowi... 

Pan Burmistrz kontynuował: jak mam taką  sytuację, że przychodzi mieszkaniec i mówi, że 
mu zalewa działkę, a mam taka sytuacje jak pana Ogórka, gdzie jakby jedna część  jest dobrze 
zrobiona a kanalizacja doprowadzająca jest w dramatycznym stanie i człowieka zalewa potężne 
szambo, to zdecyduje się  chyba na taką  realizację  tej inwestycji u pana Ogórka albo tego 
kolektora na Sportowej. 

Pan W. Wyganowski poprosił  o odpowiedź  na piśmie. 

Pan Burmistrz odpowiedział: proszę  się  zwrócić  na piśmie. 

Przewodnicząca Rady powiedziała: odpowiedź  typu, że musimy rozdzielać  środki pomiędzy 
poszczególne inwestycje, to jest sprawa jasna i radnym dobrze znana, natomiast mnie interesuje 
to w jaki sposób rzeczywiście ten problem zostanie rozwiązany i czy zostanie rozwiązany, 
ponieważ  mieszkaniec wskazuje, że od dwóch lat stara się  o rozwiązanie problemu. Otrzymuje 
od pana burmistrza informacje, że potrzebnajest sesja nadzwyczajna itd. i nic się  w tej sprawie 
ni dzieje. Tak nie może być. Informacja musi być  jasna, czy ta sprawa zostanie rozwiązana, czy 
ta inwestycja zostanie ujęta w przyszłorocznym budżecie, czy nie? Jeżeli nie, to proszę  o 
informację  wjaki sposób zabezpieczymy środki na ewentualne odszkodowania z tego tytułu? 
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Pan Burmistrz odpowiedział, że z panem Ogórkiem rozmawiał  wielokrotnie. Praktycznie dwa 
dni temu został  poinformowany jak sytuacja wygląda i tutaj nie widzę  jakiejś  sytuacji niejasnej. 
Ciężko jest wybrać  jeżeli mamy kilka takich sytuacji. Jest problem kolektora na ulicy Sportowej 
i cos musimy wybrać. Jeżeli Pani Przewodnicząca będzie optowała za tym żeby zrobić  kolektor 
przy panu Ogórku, to trzeba zrobić  spotkanie z mieszkańcami Nowomiejskiej i pani 
Przewodnicząca wytłumaczy dlaczego nie zrobimy. 

Przewodnicząca Rady odpowiedziała Burmistrzowi: od tłumaczenia to jest pan Burmistrz. 

Radna A. Zgienicka zapytała Burmistrza czy mieszkańcy ulic Podgórnej i Nowomiejskiej 
mogą  poznać  datę, kiedy ten śmietnik powstanie. 

Odpowiedzi udzieliła pani E. Hamulak: tam jest bardzo mała działka i jest problem z 
posadowieniem nowej wiaty. Jest propozycja żeby jedna z komórek przekształcić  na miejsce 
na pojemniki. Jeżeli się  uda, to do końca roku to zrobimy. Realizujemy jeszcze plan remontów 
i jeżeli zostaną  jeszcze środki zaoszczędzone to zrobimy to do końca roku. 

Radny K. Olszewski powiedział, że nie satysfakcjonuje go odpowiedź, że system nie pozwala. 
System tworzą  ludzie, więc jest to zmiany. Pytanie czy chcemy za każdym razem obciążać  
wchodząca osobę, czy po prostu chcemy to jakoś  umożliwić  żeby wyjście było możliwe. 

Pani J. Wardeńska odpowiedziała, że jest to nie tylko problem systemowy ale też  nie każdy 
dostosowuje się  do regulaminu korzystania z sauny. Czy na pewno każdy weźmie prysznic po 
tym jak skorzysta z sauny? Jest to jeden z takich problemów. Zapytam naszego informatyka 
jakie jest systemowe rozwiązanie i ile by to kosztowało. 

Odpowiadając na pytanie dotyczące dotacji, pani dyrektor powiedziała, że zdaje sobie sprawę, 
że jest blisko 50%. Jeżeli chodzi o stan obiektów, to jest na stanowisku dwa miesiące. Na 
stadion i Orlik przyznawana jest dotacja 6 zł  na metr kwadratowy. Przy dotacji 50%, to jest 12 
A na m2. Z tych 12 zł  nie naprawi się  wszystkiego. W tych dwunastu A. jest też  utrzymanie 
pracowników. 

Orlik i godziny otwarcia- od 8:00 do 16:00 jest udostępniony dla szkół. W większości miast 
taki też  jest dostęp do Orlika. Doszły słuchy, że mieszkańcy Świdwina nie są  z tego zadowoleni. 
Zbadałam tą  sytuację. pani powołuje się  na dzień  kiedy rano była bardzo duża burza, padał  
grad. Ona twierdzi, że o 8:00 była na Orliku z dziećmi. Sprawdziłam na monitoringu. Nikogo 
nie było. 

Od godziny 12:00 jest pan, który udostępnia Orlik dla wszystkich mieszkańców. Jeżeli chodzi 
o dostęp do toalety. Nie wszystkie place zabaw mają  toaletę. 

Jeżeli chodzi o furtkę, to furtka ma zapięcie i jeżeli rodzic ja zamknie to problem jest 
rozwiązany. To, że nie robią  tego mieszkańcy nie jest winą  pracownika. 
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Skate park jest w miejscu mało widocznym i grupy stworzyły sobie miejsce spotkań, zabaw. 
Nasi pracownicy codziennie sprzątają  tam butelki, naprawiają  furtkę. 

Jeżeli chodzi o kamery, to na Orliku jest tylko jedna na parking. 

Jeżeli chodzi o wcześniejsze otwarcie basenu, to basen jest czynny od 7:00 do 21:00. Nie 
rozumiem roszczeń  państwa, że nie mogą  wejść  o godzinie w pół  do siódmej. Obiekt jest 
zamknięty. Wcześniejsze otwarcie to są  koszty, więc uzasadnione jest to, że mieszkaniec może 
wejść  na basen za pięć  siódma. 

Radna A. Zgienicka powiedziała, że pewnej grupie chodziło o to, żeby przed siódma być  już  
przed bramką. I jeżeli pani mówi, że nie rozumie, to też  jest kwestia czy pani rozmawiała z 
tymi ludźmi, bo oni oceniają  swoje wydatki około tysiąca złotych na basen. I dla nich to jest 
istotne, że wchodzą  sobie chwilę  wcześniej i pływają  do za piętnaście ósma, bo na ósmą  idą  do 
pracy. 

Pani dyrektor dodała, że system wpuszcza klienta od godz. 7:00, wiec jeżeli basen jest otwarty 
pięć  minut przed siódmą. Co ci panowie chcieli by robić  od 6:30? 

Radna A. Zgienicka odpowiedziała, że też  pani. Chodzi o to, że oni chcą  wejść  do budynku, 
nie na basen. 

Pani dyrektor zapytała co chcą  robić  na budynku, jeżeli jest on zamknięty? 

Radna A. Zgienicka odpowiedziała, że prawdopodobnie uszykować  się  do pływania. 

Pan Burmistrz stwierdził, że dochodzimy do jakiegoś  absurdu, żeby dla trzech osób otwierać  
pół  godziny wcześniej pływalnię, to jest kuriozalne. 

Radna A. Zgienicka odpowiedziała, że to są  głosy mieszkańców i je przekazuje jako radna. 

Komisarz K. Kaluża Naczelnik Wydziału Prewencji i Ruchu Drogowego odnosząc się  do 
ulicy Łącznej powiedział, że za organizację  ruchu drogowego odpowiada zarządca dróg 
i wniosek powinien być  kierowany do zarządcy drogi, a policja jest organem opiniującym. 

Na ulicę  Łączną  zostaną  skierowani policjanci żeby ocenili zasadność  wniosku o zmianę  
organizacji ruchu, ponieważ  nie docierają  do policji informacje, że jest tam przekraczana 
prędkość. Takie zagrożenia można też  nanieść  na krajową  mapę  zagrożeń. 
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W kwestii służb patrolowych, będą  takie organizowane. W chwili obecnej 6 policjantów, którzy 
zostali przyjęci do pracy zostało skierowanych do służby adaptacyjnej w oddziałach prewencji 
w Szczecinie. Okres ten trwa trzy miesiące. 

Radna I. Markiewicz zapytała jaka jest kwota kolektora, przebudowy u pana Ogórka i na 
Sportowej? 

Pan Burmistrz odpowiedział, że 150 tys. i 100 tys. 

Radna I. Markiewicz zawnioskowała, żeby zaoszczędzić  pieniądze na te kolektory i naprawić  
to, co jest niezbędne. 

Pan A. Kot powiedział, że w projekcie budżetu na 2020 rok została uwzględniona decyzja 
dotycząca przebudowy kolektora u pana Ogórka nad Regą. Czy ona będzie realizowana to już  
jest państwa gestia. 

Dzwony w kościele - nadzorem nad hałasem zajmuje się  starostwo powiatowe. Jeżeli byłaby 
skarga na przekroczenie hałasu w pomieszczeniach mieszkalnych wtedy tym hałasem mógłby 
się  zająć  Sanepid lub Wojewódzki Inspektor Ochrony Środowiska. 

Zimowe utrzymanie dróg - dostawimy tam skrzynię  z piaskiem i ewentualnie pracownicy 
interwencyjni będą  posypywali to miejsce. 

Lampy solarne w parku - zwróciłem się  z pismem do Energa Oświetlenie o wyrażenie zgody 
na zamontowanie dodatkowych lamp i dodatkowych wtyczek na ich majątku. Czekam na 
odpowiedź. 

Halogen na kościele wczoraj został  wymieniony, a drugi został  poprawiony. 

Koszenie ciągniczkiem w deszczu - traktor jest wyposażony w kosiarkę  bijakową  i można kosić  
jak trawa jest mokra. 

Pawilon za ZUS-em —jest to śmietnik dla budynku wspólnoty Wojska Polskiego 2. 

Pan Burmistrz dodał, że konserwator zabytków nalegał  żeby ten teren udostępnić. Tam był  
też  problem tego, że każda śmieciarka jaka by się  zatrzymała w tym rejonie, to był  potężny 
korek i dlatego zdecydowaliśmy się  zmienić  lokalizacje tej wiaty. 

Pani E. Nikipierowicz odpowiedziała na pytanie dotyczące zmiany nazwy ulicy- aktualnie 
trwają  konsultacje społeczne w sprawie propozycji nazwy ulicy. Po konsultacjach zostanie 
przygotowany projekt uchwały. 
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Pani A. Skalska powiedziała, że nie rozumie dlaczego odbywają  się  konsultacje. 

Pani E. Nikipierowicz odpowiedziała, że jest taka procedura. W przypadku nadawania nazw 
ulicom muszą  być  przeprowadzone konsultacje z mieszkańcami. Informacja o konsultacjach 
jest umieszczona na stronie internetowej, w BłP-je. 

Pytanie o CIT- wyposażony lokal na potrzeby CIT został  bezpłatnie użyczony Świdwińskiemu 
Ośrodkowi Kultury, a koszty dostawy mediów ponosi SOK. 

Radna A. Zgienicka odpowiedziała radnemu J. Konatowi- wnioski i opinie były punktem 
odrębnym. Temat MEC został  wyczerpany, a protokół  jest dostępny na BlP-je Urzędu Miasta. 
Natomiast jeżeli o MEC w listopadzie w związku ze zmianą  Rady Nadzorczej MEC będzie 
jeszcze raz gościł  na Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu. 

Przewodnicząca Rady odniosła się  do propozycji radnego P. Szyposzyńskiego w sprawie 
ustalania godzin sesji. Temat do przedyskutowania na komisjach połączonych. 

Ad. 10 

Przewodnicząca Rady o godzinie 13:25 ogłosiła sesję  za zamkniętą. 

Protokołowała: 	 Przewod 
	

ca 

M. TMszczuk 
	

Monik Spniak 

Integralną  częścią  protokołu jest nagranie z sesji dostępne na stronie internetowej Urzędu 
Miasta Świdwin. 
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